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AFDEELINGSVERSLAGEN 

AFDEELING AMSTERDAM. 
JAARVERSLAG OVER 1936. 

De tijd is weer aangebroken om verslag uit te brengen van de gebeurte-
nissen in de A.T.V. in het afgeloopen jaar. 

De jaarvergadering van 27 November 1935  koos de volgende bestuurs-
functionnarissen : 

H. L o e b, 	 voorzitter. 
G. D. Mar g a d a n t vice-voorzitter. 
W. C. K o l d e w ij n, 	penningmeester. 
E. Mij n a r e n d s 	i e secretaris. 
C. Smits, 	 2e secretaris. 

Afgevaardigden naar het H.B. waren de heeren Loeb en M a r g a -  
d a n t. Tot ons leedwezen zagen wij den heer H. G. P i t s c h uit ons 
bestuur verdwijnen, omdat hij meende, dat voor hem de tijd gekomen 
was, na vele jaren de Mij. in velerlei functies gediend te hebben, zich 
niet meer beschikbaar te moeten stellen. 

In het afgeloopen jaar werden 2 algemeene vergaderingen gehouden 
en 7 bestuursvergaderingen, terwijl er nog een vergadering plaats vond 
met Prof. Heringa en den heer Eibrink Jansen om de 
mogelijkheid van voortzetting der schooltandheelkunde te Amsterdam 
onder de oogen te zien. 

Voorts was ons bestuur vertegenwoordigd bij een bespreking in het 
Betondorp tusschen Prof. H e r i n g a, artsen, onderwijskrachten en 
ouder-commissies aldaar, die op hetzelfde onderwerp betrekking had. 

Op de jaarvergadering werd een voorstel van de afdeeling Rotter-
dam en 0, om waarneming in ziekenfondspraktijk, polikliniekpraktijk 
op middenstandsverzekeringpraktijk van leden van de Ned. Mij. t. bev. 
d. Thk. slechts toe te staan aan collega-Mij' leden, zonder veel discussie 
aangenomen. 

Evenzoo ging het met een voorstel van het H.B. om toe te staan aan 
collegae, die geen praktijk uitoefenen, maar toch lid der Mij. wenschen 
te zijn, per jaar slechts f 1o.— contributie te doen betalen. 
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Op deze vergadering werd voorts aan de studieclub-commissie opge-
dragen een Huishoudelijk Reglement voor de Studieclub te ontwerpen. 

Op de Algemeene Vergadering van 17 Juni 1936 werd het Huishoude-
lijk Reglement van de Studieclub goedgekeurd en werd zij tegelijkertijd 
opgericht. Er werd voorts besloten, dat de Commissie als tijdelijk bestuur 
zou optreden. De jonggeborene gedijt echter nog niet, zooals wel wensche-
lijk ware. Het feit, dat haar voorzitter, de heer G ö t t 1 i c h zich door 
zijn vertrek genoodzaakt zag, zijn functie neer te leggen, zal daar wel 
niet vreemd aan zijn. 

Vervolgens hield de heer J. A. Salomons  een causerie over de 
nieuwe ziekenfondswet, waarin hij de bedoeling van deze wet uiteenzette. 
Vele vragen, uit de vergadering gesteld, werden door hem beantwoord. 
Het ledenaantal bedraagt nu 134. 

Er was een aanwas van 3  leden, Mevr. Pica  r d-G e r s o n en de 
heeren Gordijn en Vomberg. 

Door bedanken verloren wij 4 leden, trrwijl 1 lid verhuisde naar een 
andere afdeeling en 1 lid geroyeerd moest worden wegens weigering tot 
betalen der contributie. 

De volgende leden herdachten hun zilveren tandartsjubileum: 
Mevr. A. M. C. van Deins e-O t t é en de heeren E. J. v a n 

den Berg, A. Doornik, H. C. van Deinse, C. A. Groe-
nendijk, G. Lind en C. van der Tas. 

Wetenschappelijke Cursus. 
De heer A. J. Danser hield een voordracht over: „Algemeen 

overzicht over ontstaan en behandeling van aangezichts- en verhemelte- 
spleten". Dr. J. K o k sprak over: „Werking en bijwerking van eenige 
geneesmiddelen". Dr. W. F. W a s s i n k ontving de A.T.V. in het 
Anthoni van Leeuwenhoekhuis en hield daar een voordracht: „Over het 
verband tusschen mond- en tandziekten en kwaadaardige gezwellen", 
met demonstratie van patienten. 

De heer P h. A. A. R e g e n s b u r g sprak over: „De practische 
toepassing der obturatoren", en de heer C. B e r t r a m op denzelfden 
avond over: „Orthodontische complicaties". 

Op 1, 2 en 3 Mei werd een excursie naar Brussel georganiseerd ter 
bezichtiging van de Eastmankliniek en het St. Pietersziekenhuis, die 
een zeer groot succes werd. De belangstelling van de A.T.V. leden 
was bedroevend klein, maar doordat verschillende leden van naburige 
afdeelingen meegingen, was het aantal excursionisten toch nog 19. Deze 
werden met groote gastvrijheid door de Belgische collegae ontvangen 
en zeer verrijkt met indrukken, werd de terugtocht naar Holland aan-
vaard. Wij hopen, dat alle A.T.V.-leden, zonder uitzondering, zullen 
meewerken om in April 1937 bij het bezoek van de Belgische collegae 
aan Amsterdam een klinkende revanche te nemen. 
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Na de zomervacantie hield Dr. E. Sanders een causerie over: 
„Chirurgische en Röntgenologische Casuïstiek". 

Op dezen avond had voorts in samenwerking met de Ver. van Nederl. 
Tandartsen het afscheid van collega S. F. G ö t t 1 i c h plaats voor zijn 
vertrek naar Zuid-Afrika. Men nam hier noode afscheid van hem, die 
steeds op de bres stond om de naam van de Nederlandsche Tandheelkunde 
hoog te houden, en men denkt hierbij onwillekeurig aan de vele weten-
schappelijke voordrachten, die hij hield en aan zijn bereidwilligheid 
om steeds weer klaar te staan als men hem voor de een of andere sociale 
taak riep. Het ga hem goed in het zonnige Zuid-Afrika! 

Van zeer jongen datum is de voordracht van den heer G. F. M. S c h u t-
t e over: „de mogelijkheden van de Röntgenfoto in de tandheelkunde". 

Wij zijn de inleiders van deze avonden allen zeer dankbaar voor hun 
groote bereidwilligheid om aan de A.T.V.-leden iets van hun kennis 
deelachtig te doen worden. 

In het algemeen werden deze voordrachten goed bezocht, wat voor het 
bestuur een aansporing is om op dezen weg voort te gaan. 

Het bezoek aan de algemeen evergaderingen kon veel grooter zijn. 
Steeds ziet men hier dezelfde gezichten en men vraagt zich af of er 
bij het overgroote 'deel van de leden in het geheel geen belangstelling 
bestaat voor het sociale werk van de Mij. Achteraf wordt dan wel kritiek 
gehoord, die meestal voortspruit uit onwetendheid omtrent den gang van 
zaken. 

De leesportefeuille rouleert nog steeds tot aller tevredenheid. Het 
aantal ingeschrevenen moest echter veel grooter zijn. 

De onbevoegde uitoefening der tandheelkunde heeft steeds de volle 
aandacht van het bestuur. Wij meenen in den laatsten tijd in eenige ge-
vallen resultaat bereikt te hebben, maar steeds blijven wij in sterke 
mate afhankelijk van de medewerking van velerlei autoriteiten, die soms 
slechts schoorvoetend gegeven wordt en helaas nog meer geheel achter-
wege blijft. 

U bent nu weer op de hoogte van datgene, wat er in onze afdeeling 
leeft en ik eindig met de wensch uit te spreken, dat alle leden eendrachtig 
mogen samenwerken tot groei en bloei van de A.T.V. en dat deze samen-
werking zich in de eerste plaats moge uiten door een zeer groote opkomst 
op de vergaderingen. 

E. MIJNARENDS, 
Secretaris. 

AFDEELING NOORD-HOLLAND. 
JAARVERSLAG OVER HET JAAR 1936. 

De ledenvermeerdering, die de laatste jaren voor onze Afdeeling 
kenmerkend is, houdt nog steeds aan; in het afgeloopen jaar zelfs in 
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versterkte mate. Er zijn niet minder dan 12 leden toegetreden, terwijl 
i lid uit een andere afdeeling naar de onze werd overgeschreven. Tegen-
over deze vermeerdering staat een kleine vermindering, doordat 2 leden 
hun lidmaatschap opgezegd hebben. 

Teneinde de Maatschappij bij nieuw gevestigde collega's meer bekend 
te maken, had het bestuur op de ledenvergadering in April een voorstel 
op de agenda geplaatst om aan deze collega's mededeeling te doen van 
de artikelen 2 en i 2 van het Huishoudelijk Reglement. Dit voorstel werd 
met algemeene stemmen ten behoeve van onze Afdeeling aangenomen. 

Op diezelfde vergadering hield de vice-voorzitter van de C.Z.C., 
collega P a er 1, een causerie over: Tandheelkundige Hulp en het 
Ziekenfondswezen. De leden hoorden hier op een duidelijke wijze uiteen-
zetten de verschillende problemen, die zich bij het ziekenfondsvraagstuk 
voordoen. Tevens kreeg men een indruk van het geweldige werk dat door 
de C.Z.C. verricht wordt. Dat de vergadering deze voordracht ten zeerste 
waardeerde, spreekt wel vanzelf; welke waardeering de voorzitter in eenige 
hartelijke woorden aan collega Pa e r 1 vertolkte. 

De Commissie voor Wetenschappelijke lezingen bracht ons in het 
afgeloopen jaar 2 voordrachten. Collega D u y z i n g s sprak over 
moderne orthodontische apparaten. Collega De D e c k e r hield een 
voordracht met filmvertooning over de vervaardiging van een gegoten 
frame-prothese. 

Op ziekenfondsgebied blijft nog veel te wenschen over. Als lichtpunt 
valt hier te vermelden, dat in Alkmaar thans een volledige regeling 
volgens de eischen van de Maatschappij is tot stand gekomen. 

Ofschoon aan het feit geen ruchtbaarheid gegeven werd, kan in dit 
verslag toch niet onvermeld blijven, dat het aan het eind van het vorig 
jaar 25 jaar geleden was, dat onze voorzitter het tandarts-diploma ver-
wierf. Ik mag hier zeker wel de wensch aan toevoegen, dat het hem ge-
geven moge zijn nog vele jaren werkzaam te zijn, niet alleen in het belang 
van zijn patienten, maar ook in het belang van onze Maatschappij. 

Evenals in enkele andere afdeelingen worden hier de vergaderingen 
nog altijd slecht bezocht, ondanks de vele klachten, die daarover reeds 
zijn geuit. Er kan niet genoeg op gewezen worden, dat de toekomst nog 
vele moeilijkheden zal brengen, die alleen door een zoo groot mogelijke 
samenwerking tot oplossing kunnen worden gebracht. In een afdeeling 
van meer dan 8o leden, moet de bespreking van verschillende problemen 
en het nemen van besluiten toch niet overgelaten worden aan ongeveer 
een kwart van het aantal leden. Moge op onze volgende vergaderingen 
blijken, dat velen deze meening zijn toegedaan. 

J. RODRIGUES PEREIRA 
Secretaris. 
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AFDEELING 's-GRAVENHAGE EN OMSTREKEN. 
JAARVERSLAG OVER 1936. 

Aan het einde van het vereenigingsjaar gekomen, rust op mij de aan-
gename taak U een overzicht te geven van de gebeurtenissen in deze 
afdeeling. 

In de November-vergadering van 1935 werd het Bestuur in haar 
huidige samenstelling verkozen, nadat twee harer verdienstelijke leden, 
collega 0 d d e n s en Van den A s s e m, na jarenlange werk-
zaamheid, afgetreden waren. 

Met collegiale moeilijkheden heeft dit Bestuur gedurende dezen tijd 
niet te kampen gehad. De kwestie van het oprichten van een kliniek 
door Denta in het Bezuidenhout-kwartier bracht weliswaar de gemoede-
ren in onrust, maar tenslotte bleek toch dat de overgroote meerderheid 
van de leden het met het standpunt van Denta eens was. 

Het ledenaantal nam wederom in den loop van het jaar toe. 
Was dit in November 1935 — 116, er voegden zich hieraan toe de 

collegae Hueting, Hartman Stork, Elias, Arnold, 
Van der Hor, Haas, Philippus, Van Duyn, Mej. de 
Hond, Hoek, Vroege, Van Leeuwen, Arents, da 
Costa en Witthaus. 

Door overlijden ontvielen ons de leden S c h e r j o n, S t a r k en 
De Niet. 

Voor het lidmaatschap bedankten met 31 Dec. 1936 de collegae 
Brand, Stapel en Risch, terwijl collegae Van der Hor 
zich elders schijnt te hebben gevestigd. 

Het ledenaantal bedraagt dus op het oogenblik 124. 
In het begin van het jaar vond de tentoonstelling van het Ivoren Kruis 

plaats, waarvan de organisatie in handen was van een commissie samen-
gesteld uit leden van de afdeeling. 

Deze tentoonstelling bleek een groot succes te zijn en het hoogtepunt 
was wel het bezoek van de beschermvrouwe van het Ivoren Kruis, 
H.K.H. Prinses Juliana. 

Naar oud-vaderlandsche gewoonte werden verder eenige commissies 
ingesteld, nl. een commissie tot vaststelling van een minimum-tarief, 
een advies-commissie tot bestrijding van de onbevoegde uitoefening 
der Tandheelkunde, en een arbitragecommissie tot regeling van geschillen 
tusschen ziekenfondsbesturen en hare Tandartsen. 

In den loop van dit jaar werd een beslissing genomen over de kwestie 
van de tandartsen-lijst in de telefoongids en vond een bespreking plaats, 
zooals reeds eerder vermeld, over het plan van Denta om een kliniek op 
te richten. 

Dit wat de sociale werkzaamheden betreft. 
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De Voorzitter had in zijn maiden-speech vorig jaar verklaard dat het 
de bedoeling was van het Bestuur om een nauwere band tusschen de leden 
te doen ontstaan. 

Ik geloof dat wij hierin zijn geslaagd. Geen enkele vergadering mocht 
zich wel verheugen in de aanwezigheid van de helft van het aantal leden, 
maar er is ontegenzeggelijk meer belangstelling te bespeuren. 

Een woord van dank past hiervoor aan de collegae die dit mogelijk heb- 
ben gemaakt, door een voordracht te houden, nl. de heeren: 
B e r t r a m 	over: Een bijzonder geval van kroonreparatie; 
N o r d 	 „ Orthodontie der toekomst; 
D u y z i n g s 	„ Orthodontische apparatuur; 
Schutte 	„ Röntgendiagnostiek; 
Bakker 	 „ Fundamenteel veranderde inzichten betreffen- 

de de volle prothese; 
K r a n e n b u r g 	„ Werkzaamheden van de advies-commissie tot 

bestrijding der onbevoegde uitoefening der 
Tandheelkunde. 

Van den Berg 	„ Partieele prothese. 
Verder een woord van dank voor de afdeeling Rotterdam en Omstreken 

voor hare uitnoodiging om de lezing van lector Tj e b b es over „Moei-
lijkheden bij het extraheeren", te komen bijwonen en tenslotte dient 
nog vermeld een excursie naar het Amsterdamsch Tandtechnisch Labo-
ratorium, waarvan zijn leider, de Heer A d r i a a n s e n met groote 
erkentelijkheid moet worden genoemd. 

In Juli was de organisatie van de 14-daagsche tandheelkundige tijd- 
schriften-portefeuille gereed. Het aantal tijdschriften bedraagt hiervan 
12 en de inschrijvingssom f 15.— per jaar. 20 leden konden er aan deel-
nemen, waarvan door 17  leden gebruik werd gemaakt. Tot op heden 
functioneert deze portefeuille, op eenige vacantie-moeilijkheden na, 
gelukkig uitstekend. 

Aan het einde gekomen van de opsomming van .de gebeurlijkheden 
in het afgeloopen jaar, ben ik mij bewust van de moeilijkheden welke het 
volhouden van deze gedragslijn van het Bestuur in den komenden tijd 
met zich mede zal brengen. Im de eerste plaats zal het bezwaarlijk zijn 
om steeds weer collega's uit andere steden bereid te vinden een voordracht 
te komen houden. De leden van de afdeeling zullen zelf met hunne 
praktijk-ervaringen voor den dag dienen te komen. 

In de tweede plaats zal U uit het verslag van de penningmeester blijken, 
dat de verhoogde activiteit een nadeelige invloed uitoefent op den inhoud 
van de kas. 

Zoolang echter de verhouding tusschen hetgeen het Hoofdbestuur 
en de afdeeling zelf van de contributie van de leden verkrijgt, niet ver-
andert, zal dit bezwaar wel blijven bestaan. 
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Laat ik tenslotte eindigen namens het Bestuur de hoop uit te spreken 
dat de ingeslagen weg door de leden zal worden goedgekeurd en dat 
het zal moge leiden tot een grooter bloei van de afdeeling 's-Gravenhage 
en Omstreken. 

L. BROESE VAN GROENOU, 
Secretaris. 

AFDEELING ROTTERDAM EN OMSTREKEN. 
JAARVERSLAG OVER 1936. 

Bij het verscheiden van een vereenigingsjaar is het de taak van den 
secretaris een resumé te geven van de lotgevallen van de Afdeeling in 
het afgeloopen jaar. 

Dit jaar is er slechts één ledenvergadering gehouden en wel op 26 Nov. 
'35, welke door ± 3o % van het aantal leden werd bezocht. 

Het bestuur heeft geen wijziging ondergaan en is in zijn ,oude samen-
stelling gehandhaafd. 

Het ledenaantal is dit jaar slechts met 1 lid vermeerderd en bedraagt 
nu 117. 

5 Nieuwe leden traden tot de afdeeling toe, terwijl 	leden hun 
lidmaatschap hebben opgezegd, en twee leden zijn overgeschreven naar 
een andere afdeeling. 

Op deze vergadering, waar in hoofdzaak de voorstellen van het H.B. 
en ingekomen stukken werden besproken is gewag gemaakt van de sta-
king door de gemeente Rotterdam van den schooltandartsendienst. 

In samenwerking met de R.T.V. en het Ivoren Kruis hebben wij 
getracht dezen dienst, die al zulk een schitterende resultaten heeft -ge-
bracht, in stand te houden. Waarschijnlijk zal nu het volgende jaar een 
nieuwe wijk in aanmerking komen voor dezen schooltandartsendienst. 

De Ziekenfonds-commissie heeft zich ook dit jaar wederom voor de 
afdeeling zeer verdienstelijk gemaakt en verdient hiervoor dan ook den 
grootsten lof. 

Met mijn beste wenschen voor het komende jaar, eindig ik dit jaarver-
slag. 

A. W. UNGER, 
Secretaris. 
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AFDEELING 't GOOI EN OMSTREKEN. 
JAARVERSLAG OVER 1936. 

Het tweede afdeelingsjaar kenmerkte zich door activiteit op verschil-
lend gebied, met name wat het ziekenfondswezen betreft. Op instigatie 
van enkele Larensche collegae werden er diverse samenkomsten en 
vergaderingen gehouden, die alle tot doel hadden den toestand te Laren/ 
Blaricum meer in overeenstemming te brengen met de te dien opzichte 
gevolgde gedragslijnen der Maatschappij-ziekenfondsen. De Afdeelings-
ziekenfondscommissie mocht het genoegen smaken een algeheele reor-
ganisatie te kunnen bewerkstelligen, zoodat thans de werkwijzen der 
Ziekenfondsen te Hilversum — A.Z.H. — en te Laren — A.Z. Laren/ 
Blaricum — op denzelfden leest zijn geschoeid, zeer tot genoegen van 
alle partijen. Het ligt in de bedoeling nu ook te Bussum in deze richting 
werkzaam te zijn, waarbij wij hopen op de medewerking der aldaar 
gevestigde en aan het A.Z.B. medewerkende leden te kunnen rekenen. 

In de onderscheiden functies in onze afdeeling kwam slechts een enkele 
wijziging; door het bedanken als lid der Mij. van coll. J a n s m a moest 
er nl. een ander 3e plaatsvervangend lid voor den Afdeelingsraad worden 
gekozen, waarvoor coll. J. André Smit als zoodanig werd aangewe-
zen. Onze voorzitter zag op de Jaarvergadering zijn mandaat met twee 
jaren verlengd, waarmede wij ons gelukkig kunnen prijzen. Overige 
mutaties kwamen als gezegd niet voor. 

Gedurende het afgeloopen jaar vergaderden wij twee maal, eens te 
Hilversum en eens te Bussum, terwijl er 8 Bestuursvergaderingen werden 
gehouden tot het afdoen der loopende zaken. De opkomst der leden, 
waarover ik verleden jaar geenszins had te klagen, bleef zich, ook gedu-
rende het afgeloopen jaar op hetzelfde peil — 6o % opkomst ter ver-
gadering — handhaven, hetgeen de toekomst hoopvol tegemoet doet 
zien. 

Het ledental der afdeeling steeg tot 38, terwijl het Bestuur nog steeds 
doende is enkele halsstarrige niet-leden tot het Maatschappijverband 
te doen toetreden; wellicht dat ook hier de aanhouder uiteindelijk zal 
overwinnen! 

Met den wensch dat de geest van samenwerking in onze afdeeling 
zich steeds in een stijgende lijn zal mogen blijven voortbewegen tot heil 
onzer professie, besluit ik dit tweede jaarverslag. 

P. M. A. HUURMAN. 
Secretaris. 
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AFDEELING UTRECHT. 
JAARVERSLAG OVER 1936. 

De afdeeling telt 81 leden. 
Het bestuur is als volgt samengesteld: A. H. M u 1 d e r, voorzitter; 

J. A. C. D u y z in g s, secretaris; B. J. O 1 t.m a n s, penningmeester; 
M. Vermooten, J. M. Buitenrust-Hettema. 

Er werd dit jaar 4  maal vergaderd. Lector B. R. Bakker hield een 
lezing over: „Veranderde inzichten in de prothetiek", Dr. C. H. L e n s-
h o e k, chirurg aan de psychiatrisch-neurologische kliniek over: „Tri-
geminus neuralgie en hare behandeling". 

De opkomst op deze vergaderingen was groot en tevens zagen wij 
hier geregelde trouwe gasten, die blijk gaven van hun belangstelling. 

Het adverteeren van een niet-Maatschappij lid en het onbevoegd 
uitoefenen van de tandheelkunde, gedekt door een arts in de provincie, 
heeft eenige bestuursvergaderingen in beslag genomen. 

Tot stand is gekomen een „Leidraad tot vaststellen van tarieven". 
De ziekenfondscommissie zag zich voor menig moeilijk probleem ge-

plaatst en een woord van lof aan den alijverigen secretaris O 1 t m a n s 
is hier dan ook zeker op zijn plaats. 

Moge ook in 1937 de samenwerking van de leden onzer afdeeling 
zijn, zooals het dit jaar het geval is geweest. 

J. A. C. DUYZINGS, 
Secretaris. 

AFDEELING GELDERLAND. 
JAARVERSLAG OVER 1936. 

Nu het Vereenigingsjaar weer gaat sluiten met deze jaarvergadering, 
rust op mij de aangename plicht U nog eenmaal de gebeurtenissen van 
het afgeloopen jaar in Uwe herinnering terug te roepen. 

Als leden traden dit jaar tot onze afdeeling toe: Mevrouw Helmen  s-
Bakker en Mejuffrouw Molenaar. 

Verder de collegae Heimens, Schofaerts, Augustijn, 
Van A s p er en en V i s s c h e r, terwijl wij, wegens vertrek naar 
elders, Mej. Eden s, Coll. F o u r n i e r en M o 11 niet meer tot 
onze afdeeling mogen rekenen. 

- Door overlijden verloren wij Coll. Basic  en door royement Coll. 
H e i s e r. Het totaal aantal leden bedraagt nu 95. 

Er waren geen bestuursmutaties, doch werd Coll. F r i d e r i c y in 
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de A.Z.C. verkozen inpl. v. Coll. Van Ho e v e, die voor deze functie 
bedankte, terwijl Coll. N i e m e y e r in de Afd. Raad kwam inplaats 
van Coll. Friederich. 

Er werden buiten de jaarvergadering om, nog 3 vergaderingen gehou-
den, welke telkenmale een of meer lezingen bevatten. 

Zoo hoorden wij van Coll. van E u p en een causerie over zieken-
fondsvraagstukken; Coll. N o r d sprak over Orthodontie in de alge-
meene praktijk; Coll. Bakker over: Revolutie in de volle(dige) 
prothese. 

Een dankwoord aan deze sprekers, is hier zeer zeker op zijn plaats. 
De meening van het Bestuur, n.l. dat dergelijke lezingen den leden 

zouden prikkelen om de vergaderingen te bezoeken, is blijkens de aan-
tallen 33 en 29 aanwezige leden, niet bewaarheid. 

Dat dit voor de sprekers èn het Bestuur teleurstellend is te noemen, 
moge hier eens gezegd worden, mogelijk dat dit misschien verbetering 
brengt. 

Teleurstellend was eveneens het geringe aantal Geldersche tandartsen 
aanwezig op de laatste Zomervergadering. Niettemin mocht deze, blij-
kens verslagen elders gelezen, geslaagd heeten en kon onze aldeeling 
hierop dan ook met genoegen terugzien. 

Aan de organisatie van de hulp aan den Middenstand houdt het Bestuur 
zijn aandacht gewijd en werd dit onderwerp op de laatsten gehouden 
vergadering in extenso besproken. 

Verder zij vermeld dat het Bestuur ook requestreerde bij de Gemeente-
raad van Arnhem tot behoud der Schooltandverzorging. Als gemeentelijke 
instelling, is deze dienst helaas verdwenen, doch wordt momenteel voort-
gezet op particuliere basis. 

Als ik tenslotte vermeld, dat door het Bestuur een vijftal malen werd 
vergaderd, eindig ik dit verslag met de wensch, dat door meer medewer-
king der leden, het zal mogen gelukken de Afdeeling Gelderland tot 
grooter bloei te brengen. — 

Fr. J. M. TEULINGS, 
Secretaris. 

AFDEELING NOORD-BRABANT EN ZEELAND. 
JAARVERSLAG OVER 1936. 

In het afgeloopen jaar werden twee vergaderingen gehouden, respec-
tievelijk te Breda en Bergen op Zoom. Op de Bredasche vergadering 
bleek uit het jaarverslag van onzen Penningmeester, dat het afgeloopen 
jaar wederom een batig saldo voor onze Afdeeling had opgeleverd. 
Ons leden-aantal steeg intusschen tot 8o leden. 
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Na een interessante lezing van onzen Maatschappij-voorzitter over 
het onderwerp: de Maatschppij en haar werk, hield collega Piet  
Blauw  een interessante causerie over het Ziekenfondswezen, waardoor 
in deze materie voor verschillende onzer leden meer inzicht gekomen is. 

Op de voorjaarsvergadering te Bergen op Zoom, hield onze voorzitter 
een inleiding over het tot stand komen eener commissie, die tot taak 
zou hebben, het bestudeeren van sociale aangelegenheden, welke zich in 
onze afdeeling voordoen. 

Vraagstukken, welke verband houden met ziekenfondswezen, kinder-
behandeling, onbevoegdé uitoefening der Tandheelkunde, komen 
dagelijks ook in onze afdeeling voor. Noch in Brabant, noch in Zeeland 
werd, ondanks aangewende pogingen, iets bereikt op het gebied van 
schooltand-verzorging. De enkele poging, die werd aangewend mislukte 
wellicht, doordat de actie uitging van enkelingen, die zeker minder in- 
vloed moesten bezitten, dan een uit onze afdeeling gekozen groep men- 
schen, speciaal met dit soort werk belast. Een van de denkbeelden van 
de inleider is dan ook, dat de commissie zich met verschillende Gemeente-
besturen in Brabant en Zeeland in verbinding zal stellen en b.v. zal be-
ginnen met een verzoek, kosteloos een onderzoek te mogen laten instellen 
naar den toestand van het kinder-gebit. 

Het tot stand komen dezer commissie vond algemeen instemming, 
zoodat deze staande de vergadering nog gekozen kon worden.. 

In December j.l. jubileerde een onzer oud-bestuursleden, collega 
K o c k en en werden hem derhalve door onze afdeeling de gebruike-
lijke gelukwenschen aangeboden. 

Het vergaderingbezoek was dit jaar, zoo niet overweldigend, dan 
toch bevredigend te noemen. Vooral onder de jongeren komen er steeds 
meer, die door hun aanwezigheid op de vergaderingen belangstelling 
toonen in de werkzaamheden onzer afdeeling. 

Nieuwe verkiezingen hadden dit afgeloopen jaar niet plaats, zoodat 
de diverse functies ongewijzigd zijn gebleven. 

Met de wensch, dat het komende vereenigingsjaar succesvol moge zijn, 
eindig ik dit jaarverslag. 

L. C. M. ROBBERS, 
Secretaris. 

AFDEELING LIMBURG. 
JAARVERSLAG OVER 1936. 

In het vereenigingsjaar 1936 groeide ons ledental aan tot 36. Collega 
K es s en er kwam tot ons uit een andere afdeeling, terwijl collega 
L a u d y . als lid in onze afdeeling werd opgenomen. 
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Een oud-lid is ons ontvallen: Collega S i n d o r f overleed in October 
van dit jaar. Als oud-voorzitter blijft hij in onze herinnering. 

Op de jaarvergadering 1935 kwam een verandering in het afdeelings-
bestuur. Terwijl collega J o h. v. d. V e n afdeelingsvoorzitter bleef, 
werden secretariaat en fiscaat respectievelijk toegewezen aan onderge-
teekende en collega Gerard s. De afdeelingsziekenfondscommissie 
werd met één lid, collega Amen t, uitgebreid. Dat dit geen overbodige 
maatregel was, heeft het afgeloopen jaar bewezen. Vanwege de uitge-
breidheid van de bemoeiingen van deze commissie, is een overzicht 
over hare werkzaamheden in een afzonderlijk jaarverslag van den secre-
taris der commissie samengevat. 

Na de jaarvergadering '35  werd nog in datzelfde jaar en wel op 28 
December eene ledenvergadering gehouden, staande in het teeken 
van de feestviering. Collega S c h e u r s was 25 jaar tandarts en de af-
deeling kwam dus als gebruikelijk samen, om dezen voorvechter te hul-
digen voor zijn rusteloozen arbeid op tandheelkundig en maatschappelijk 
gebied. 

Op deze vergadering kwam ook het plan voor een tentoonstelling 
op tandheelkundig gebied, welk plan later een vasteren vorm aannam. 
Zal ooit de verwezenlijking ervan komen! Dat zal afhangen van de steun 
en samenwerking van alle leden. 

Een eigen beknopte tentoonstelling met een permanent karakter, 
gemakkelijk transportabel, met eenvoudige middelen samengesteld, dat 
zij onze leuze voor het volgende jaar. 

Na inleidende besprekingen op de vergadering van 4 April heeft de 
vergadering van Juni 1936 zich sterk uitgesproken tegen het houden 
van avondspreekuren. Zonder een bindend besluit ter bekrachtiging, 
werd een automatische aanpassing verwacht, 

Mocht de vorige verslaggever juichen over de belangstelling in de 
afdeeling, helaas moet nu een minder prettig geluid weerklinken: Het 
vergaderingbezoek liep terug. 

Hoewel in procenten uitgedrukt (6o %) de toestand in onze afdeeling 
nog als een voorbeeld kan worden gesteld, moeten bij ons ook, de afwezi-
gen weten, dat de vergaderingen naast de belangrijke besprekingen, het 
middel zijn voor onderling contact. Juist in onze afdeeling waar door de 
gedecentraliseerde ligging een collegialen omgang niet gemakkelijk is, 
heeft een periodieke samenkomst van alle leden een groot nut. 

Bij de moeilijkheden waarmede ook onze professie en onze Maatschap-
pij te kampen hebben en nog te kampen krijgen, mogen wij uit een 
hechte aaneensluiting in onze afdeeling de kracht putten die daarin 
ligt opgesloten. 

W. J. TOUW, 
Secretaris. 
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AFDEELING OVERIJSEL._ 
JAARVERSLAG OVER 1936. 

Wederom rust op mij de verplichting U een verslag uit te brengen 
van het wel en wee Uwer afdeeling. Waar er van het secretariaat van het 
H.B. tusschentijds geen belangrijke stukken ter behandeling werden 
toegezonden verviel de noodzakelijkheid de leden in extra vergadering 
bijeen te roepen. Aangezien het Afdeelingsbestuur echter van meening 
was dat het voor een goede intercollegiale verhouding alleszins wenschelijk 
is dat men meer dan eenmaal per jaar samen komt, werd behalve de 
Jaarlijksche vergadering in December in het voorjaar nogmaals een 
vergadering belegd. Voor deze vergadering vond men collega Go t t l i c h 
bereid een voordracht met demonstratie te houden over de „indirecte 
inlay". Het bleek dat het Bestuur goed getast had, want voor deze voor-
dracht bestond groote belangstelling. Ruim 6o % van het aantal leden 
was aanwezig en de discussies waren van dien aard, dat er nachtpermissie 
aangevraagd moest worden. Met algemeene stemmen is dan ook besloten, 
ieder voorjaar een spreker uit te noodigen, waardoor een tweeledig doel 
bereikt zal worden. In de eerste plaats verrijkt men zijn vakkennis, in de 
tweede plaats komt men weer eens in contact met de andere collegae, 
hetgeen in een afdeeling, waar de leden zoo zeer verspreid wonen een 
niet te onderschatten voordeel is. 

Bestaat dus eenerzijds de moeilijkheid de verschillende collegae vol-
doende met elkaar in contact te brengen, een tweede moeilijkheid is 
contact te krijgen tusschen het Afdeelingsbestuur en de verschillende 
commissies. Door de tegenwoordige werkwijze der Maatschappij werken 
de Afd. Commissies vrijwel zelfstandig. Hierdoor ontstaat het groote 
bezwaar dat het Afd. bestuur meestal absoluut niet op de hoogte is, 
welke moeilijkheden zich in sommige plaatsen voordoen. Ook op dit 
punt is verandering zeer gewenscht. 

Het ledenaantal van onze Afdeeling is nog steeds stijgende. Niet-
tegenstaande het verhuizen van eenige collegae en het bedanken van 
één, om andere redenen, steeg het ledental thans tot 56. Met de wensch 
dat de goede collegiale verhoudingen door dit steeds grooter wordend 
aantal beoefenaars van ons vak niet in het gedrang mogen komen, meen 
ik dit sober verslag te kunnen besluiten. 

J. ROZENDAAL 
Secretaris 
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AFDEELING NOORD-NEDERLAND. 
JAARVERSLAG OVER 1936. 

Het ledenaantal onzer afdeeling bedraagt momenteel 68. 
In de vergadering van Nov. 1935 te Groningen gehouden, werd het 

afdeelingsbestuur in oude samenstelling herkozen, waarbij collega D e 
Boer wegens bedanken, als secretaris werd opgevolgd door collega 
B or g g r e v e. De diverse commissies ondergingen enkele wijzigingen. 

De vergadering werd bezocht door 26 leden. 
Collega A d d i n g a herdacht op 1 December 1935 den dag waarop 

hij 3o jaar geleden zijn tandarts-diploma verwierf. 
De ede vergadering te Leeuwarden op 23 Mei 1936, met vooraf een boot-

tocht over enkele Friesche meren en lunch te Grouw, werd bezocht door 
25 leden. 

Collega P a ë r 1 hield een voordracht over 't werk der C. Z.-com-
missie. 

De lijstadvertenties werden per 1 Juli 1936 afgeschaft. Plannen werden , 
besproken ten einde 't vergaderingbezoek te, bevorderen. 

Op de vergadering te Groningen op 28 November j.l. hielden Maatschappij-
voorzitter Nor d en collega J. Sanders Ezn. enkele besprekingen 
over de advertentie-kwestie in 't Noorden. 

Besloten werd elk adverteeren te verbieden. 
Tevens werd de wenschelijkheid geuit een aparte afdeeling Friesland 

op te richten. 
Plannen dienaangaande zijn loopende. 
Wegens bedanken van afd. voorzitter R e n g e r s werd in zijn 

plaats gekozen collega H u t, de laatste werd tevens benoemd als 
H. B. afgevaardigde 

Ten slotte werd een studie-club opgericht, met de bedoeling t.g.t. 
sprekers uit te noodigen. 

A. H. R. BORGGREVE, 
Secretaris. 
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FINANTIEEL VERSLAG VAN HET STEUNORGAAN 
OVER 1936. 

UITKEERINGSFONDS 1935-1936. 

Saldo Onk.-rekening 	 f 	165 7 1  Per Balans 	  f 	379 55 
10 % overboeking op Kapi- Contributies 	  - 2.258 50 

taal 	  400 Dotaties 	  - 	4.80 — 
so % overboeking op Re- Interest 	  - 	708 62 

servefonds 	  400 
Aan Ond. XXa afboeking - 	328 50  
Aan reserve voor Dubieuse 

Debiteuren 	  1.300 
50 % van het batig saldo op 

Reservefonds 	 625 
Aan Balans 	  607 q.6.  

f 3.826 67 - 3.826 67 

TOELICHTING UITKEERINGSFONDS 1935-1936. 

Overboeking op Kapitaal: 

10 % volgens art. 9 van het Reglement. 

Overboeking op Reservefonds: 

10 % volgens art. 9 van het Reglement. 

Reserve voor Dubieuse Debiteuren: 

Dit bedrag is uitgetrokken om het totaal van dezen post op de Balans 
op f 4000.— te brengen. Tot dit bedrag zouden de ter leen verstrekte 
gelden, die als oninbaar beschouwd moeten worden, kunnen stijgen, 
bij een ongunstige afwikkeling van diverse posten. 

50 % van het batig saldo overgeboekt op Reservefonds: 
Het batig saldo is opgemaakt, nadat de post Reserve voor Dubieuse 
Debiteuren als „verleenen van geldelijken steun" is aangemerkt. 

Contributies: 

Oninbaar één toezegging van f I o.— en één van f 5.—. 
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Contributies: 
I ~. f 	I.— 	 
7 à - 	2.5o 	  

f 	1.— 
- 	17.5o 

206 à - 	5.— 	  - 1.030.— 
2 à- 	7.5o 	  - 	15.— 

106 à-- Io.— 	  - I.600.— 
2 à - 15.— 	  - 	30.— 

. 	2 a - 20.— 	  40.— 
2 à - 25.— 	  50.— 
I à - 30.— 	  3o.— 

329 contribuanten 	 f 2.273.50 

Het totaal der bijdragen is teruggeloopen van f 2.356.— in 1935 
tot f 2.273.50 in 1936. 

Dotaties. 

Behalve kleine bijdragen werd de Kas gespekt door de jaarlijksche 
dotatie der Mij. van f 250.—, door een Dotatie van f too.— (evenals 
in 1935) van de Afd. Gelderland en door het batig saldo van den 
verkoop van het boekje „Praktijk en Principes" van B. R. Bakke r, 
ons door de Firma Th o 1 en afgedragen. 

Interest. 

Dit jaar f 708.62 tegen f 310.02 in 1935. 
Het vorige jaar is het boekjaar voor het eerst afgesloten op 31 October 
in plaats van 31 December. Deze verandering bracht mede, dat het 
bedrag der coupons over November en December niet bij de inkomsten 
was opgeteld. 
Bovendien is er in 1935 f 2000.— Ned. aangekocht, wat een rente-
vermeerdering meebracht, en is de rente der Rijkspostspaarbank over 
1934 in dit boekjaar eerst bijgeschreven. 
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BALANS PER 31 OCTOBER 1936. 

Effecten 	  
Effecten verbonden wegens 

borgstelling 	 
De Twentsche Bank 	 
Rijkspostspaarbank 	 
Spaarbank te Rotterdam 	 
Postcheque en Giro-Dienst 
Incassi Rekening 	 
Loopende Ondersteuningen: 
No. 	IX .... f 3.232.16 
No. 	XII.... 	1.29150. 
No. XIV .... - 300.00 
No. XVI.... - 650.25 
No. XVII.... - 320.00 
No. XIX .... - 271.87 
No. XXI .... - 300.00 
No. XX I I .... - 150.00 
No. XXIII .... - 350.00 

f 13.046 25 

- 2.017 50 
- 	959 36  
- 1.205 o8 
- 2.028 91 
- 64 18 

- 	35 00 

Kapitaal 	  
Reservefonds 	  
Uitkeeringsfonds 	 
Reserve voor Koersverschil- 
len 	  
Reserve voor Dubieuse De- 

biteuren 	  

f 11.400 
- 8.496 
- 607 

- 1.717 

- 4.000 

- 6.865 78  

f26.222 o6 

   

o6 f26.222 

TOELICHTING BALANS PER 31  OCTOBER 1936. 

Effecten: 

In tegenstelling met vorige jaren is het balanscijfer in overeenstemming 
gebracht met de Beursnoteering op 31 October 1936. Hierdoor is een 
vrij aanzienlijke koerswinst gemaakt, die aan de creditzijde veiligheids-
halve in een post „Reserve voor Koersverschillen" groot f 1717.62 is 
onder gebracht. 

Effecten verbonden wegens borgstelling: 

Deze post kan als solide beschouwd worden. Het komende jaar zullen 
deze stukken wel weer aan het Effectenbezit worden toegevoegd. 

Incassi Rekening: 

Dit zijn nog te innen contributies. 
Van een collega f 10.— over 1935 en f 10.— over 1936. 

,, 	,, 

 

f 5.—  ,, 1935 ,, ,f 5•—  
„ „ 	„ 1 5•—  ,, 1936. 

De Penningmeester heeft over deze posten veel tevergeefsche corres-
pondentie gevoerd, waarop geen antwoord is binnen gekomen. 

1936 
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Loopende Ondersteuningen: 

Het bedrag hiervan is sinds het uitbrengen der Balans op 31 October 
1933 toegenomen met f 2700.—. 

Kapitaal en Reservefonds: 

Zie de toelichting bij den staat van het Uitkeeringsfonds 1935-1936. 

Uitkeeringsfonds: 

Het resteerend batig saldo is overgeboekt op de nieuwe rekening. 

Reserve voor Dubieuse Debiteuren: 

Deze post kan alleen op een taxatie berusten. 
De Penningmeester meent, dat dit bedrag ten volle het maximum der 
te verwachten oninbare vorderingen zal dekken. 

SLOTOPMERKING VAN DEN PENNINGMEESTER. 

Het Steunorgaan kan slechts voor een klein gedeelte zijn taak vervullen. 
In diverse gevallen kon slechts moreele steun verleend worden, waar 
een geldelijke tegemoetkoming op zijn plaats zou zijn. Het jaar 1935-1936 
was voor de Kasmiddelen een zwaar jaar. Toename van de uitstaande 
gelden met f 2700.—, tegenover afname der Contributies met bijna 
f wo.— en der Dotaties met bijna f 500.— vergeleken met de cijfers 
van het voorafgaande jaar. 

Moge het den collegae duidelijk worden, dat op een ieder, die praktijk 
uitoefent en voor wien het eenigszins mogelijk is, in zekeren zin de plicht 

• rust, om eens te denken aan hen, voor wie deze bron van inkomsten door 
ziekte of andere droeve omstandigheden is ingedroogd! 

Steunt ons door Uw toetreding als contribuant! 

J. J. BACKER DIRKS, 
Penningmeester. 

JAARVERSLAG VAN HET BEMIDDELINGS-BUREAU VOOR 
WAARNEMING ENZ., OVER 1936. 

In Maart 1936 mocht ik het genoegen hebben het directeurschap van 
bovenstaand Bureau van Mej. D u 11 e m o n d over te nemen. 

Het aantal jonge collega's, dat zich bij mij opgaf voor waarneming, 
bedroeg 30. Verscheidene hebben meerdere keeren ook kunnen waar-
nemen, daar in totaal door collega's 25 maal mijn hulp werd gevraagd. 
Door mijn positie als assistent aan het Tandheelkundig Instituut. mocht 
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het mij, zeer tot gerief van de betrokken collega's, in vele gevallen gelukken 
direct een plaatsvervanger te kunnen sturen. 

Voor praktijk-overname is in totaal 7 maal mijn hulp gevraagd en zijn 
enkele van deze gevallen nog loopende. 

Mijn dank aan de verschillende collega's die 't nut er van inzagen, 
direct bij 't krijgen van een waarnemer mij te berichten, wie er gekomen 
was. 

De Directeur van het Bemiddelings-Bureau: 
J. H. C. RIDDERING. 

RAPPORT OVER HET INCASSO-BUREAU OVER 1936. 

Van de oprichting van het bureau af maakten in totaal 167 tandartsen 
van het bureau gebruik, van wie gedurende de laatste periode er weder-
om een 40-tal hunne moeilijk te innen vorderingen ter incasso bij het 
bureau indienden. 

Deze 40 tandartsen dienden tezamen vorderingen in tot een totaal be-
drag van + f 7000,—, waarvan hetzij op aanschrijvingen binnenkwam 
(dus zonder procedure, doch zeer dikwijls in termijnen volgens een met 
de debiteuren getroffen regeling) hetzij na een procedure een bedrag van 

f 2800,—. 
Een aantal vorderingen tot een gezamenlijk bedrag van ± f 1300,—

bleek oninbaar, meestentijds omdat er bij de debiteuren geen verhaal 
mogelijk was of ook wel, omdat de debiteuren onvindbaar waren of wel 
de vorderingen te klein waren om tot dagvaarden over te gaan. Over 
vorderingen ten beloope van f 2900,— wordt nog geprocedeerd, terwijl 
onder de vorderingen, welke het resteerende bedrag uitmaken, er zijn 
over wier afdoening een regeling wordt getroffen of welke nog slechts 
korten tijd geleden ter incasso zijn opgedragen, zoodat hierover nog geen 
uitsluitsel is te geven. 

Mr. G. H. E. NORD THOMSON. 

JAARVERSLAG DER COMMISSIE VOOR SCHOOLTAND- 
VERZORGING OVER 1936. 

Het jaar 1936 stond, wat de schooltandverzorging betreft in het teeken 
van de opleving. Immers de commissie bereikten plannen tot oprichting 
uit de gemeenten Rhoon, Wieringerwaard, Wijdenes, Schagen, Alkmaar, 
en uit Zuid-Nederland. Deze plannen hebben verschillende stadia van 
volmaking bereikt. De opheffing van de dienst te Zaandam kwam echter 
als een donkere wolk de zon bedekken, terwijl de meest krachtige pogingen 
der Commissie haar niet mochten redden. Zelfs het bewerken van raads- 
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fractie's e.d. mocht niet baten. De krachtige pogingen om de diensten te 
Zandvoort en Amsterdam weer, zij het dan ook „selfsupporting" tot het 
leven terug te roepen, mochten evenmin resultaat hebben. De dienst in de 
gemeente Dordrecht werd met moreele steun en raad terzijde gestaan. 

Rotterdam mocht dit jaar het succes boeken door het initiatief der 
R.T.V. met medewerking van het gemeentebestuur de particuliere 
schooltandverzorging uitgebreid te zien tot twee school-complexen. 

Overigens mocht de Commissie blijkens de vele tot haar gerichte ver-
zoeken om inlichtingen en literatuur een warme belangstelling smaken. 

Zij vangt het nieuwe vereenigingsjaar aan met een goede hoop op een 
voorspoedig 1937. 

Namens de Commissie voor schooltandverzorging, 
R. J. BRUSSEN, Secretaris. 

JAARVERSLAG DER ONDERWIJS- EN EXAMEN-COMMISSIE 
OVER 1936. 

De Onderwijs- en Examen-Commissie der Nederlandsche Maat-
schappij tot Bevordering der Tandheelkunde heeft naar een middel ge-
zocht om met het College van Lectoren in Utrecht in nader contact te 
komen, omdat zij overtuigd was van het nut eener gezamenlijke bespre-
king, in het bijzonder van de volgende punten: 

1e. de verbetering en verdieping van de opleiding der a.s. tandartsen, 
dit mede in verband met de in het onderwijsrapport (1926) der Maat-
schappij uitgesproken wenschen. 

2e. de maatregelen, door welke de overvulling van het tandheelkundig 
Instituut zou zijn tegen te gaan terwille van den goeden gang van het 
onderwijs en de resultaten daarvan. 

3e. de heerschende „sfeer" in het Tandheelkundig Instituut — dit in 
verband met klachten en opmerkingen, waarvan de Commissie kennis 
kreeg. 

Na de door haar bij herhaling gevoerde correspondentie is de O. en E. 
Commissie van meering geworden, dat vruchtbare samenspreking met 
het College van Lectoren onmogelijk moest worden geacht, waarom zij 
meende, dat de Maatschappij nu langs anderen weg de verbetering en 
verdieping van opleiding en onderwijs na te streven had. 

In verband met de klachten over het onderwijs, die het Departement 
en het college van curatoren bereikten, heeft de Commissie niets nage-
laten te doen, wat aan het beoogde doel kon dienstbaar zijn. Ook zond 
het Hoofdbestuur op haar advies een request aan Z. Exc. den Minister 
van Onderwijs. 

C. VERLOOP, Secretaris. 
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ZESDE JAARVERSLAG VAN DE NAZORG-COMMISSIE 
OVER 1936. 

Daar ook dit jaar door de weinige ontwikkeling der schooltandverzor-
ging geen nieuwe plaatsen in aanmerking kwamen voor het in het leven 
roepen van een Nazorg-organisatie, was de Nazorg-commissie tot werk-
loosheid gedoemd. 

De Nazorg-organisatie in den Haag blijft, blijkens het verslag, ruim 
10 % der hiervoor in aanmerking komende kinderen, trekken en heeft 
zich langzamerhand selfsupporting weten te maken, zoodat door de toe-
stand niet onbevredigend geacht mag worden. 

In Rotterdam is een allereerste begin met Nazorg-behandeling gemaakt, 
doch het cijfer-materiaal is nog te gering om hieruit, andere dan voor-
barige conclusies te kunnen trekken. 

Namens de Nazorg-Commissie, 
J. STUIJ, Secretaris. 

JAARVERSLAG DER CENTRALE ZIEKENFONDS-COM- 
MISSIE OVER 1936. 

Nu wederom het jaar ten einde spoedt, rust op mij de taak een kort 
verslag uit te brengen over de werkzaamheden der C.Z.C. 

In ongewijzigde samenstelling kwam de C. Z. C. dit jaar 22 maal in 
vergadering bijeen, terwijl één of meerdere leden der Commissie op vele 
plaatsen van het land besprekingen hielden met de Collegae en met Zfs.-
besturen. Ook werd dit jaar, voorafgaande aan de Zomervergadering te 
Nijmegen, weder een vergadering belegd met alle Afd. Zfs.-Commissies. 

Het aantal basis-contracten werd met 7 uitgebreid, terwijl aan ver-
schillende Collegae toestemming werd verleend tot het aangaan van een 
persoonlijke overeenkomst. Met meerdere Ziekenfondsen zijn de onder-
handelingen nog gaande. 

De samenwerking met de Mij. v. Geneesk. werd eindelijk door de Al-
gem. Ledenerg. van de Mij. v. G. aanvaard; de bijlage, waarin de finan-
tieele regelingen waren vastgelegd, werd echter ter nadere bespreking 
naar de Huisartsen-Commissie terug verwezen. Heel veel verder zijn wij 
op dit punt dan ook nog'niet. Ook de praktische uitvoering van de pun-
ten, die wel aanvaard zijn, geschiedt nog niet steeds op voor de C. Z. C. 
bevredigende wijze. Wij hopen dat de bespreking, die in Jan. tusschen 
H. C. en C. Z. C. gehouden zal worden, tot resultaten zal leiden. 

Waar het tot de taak van onze Commissie behoort steeds zooveel moge-
lijk op de hoogte te blijven van al wat er op Zfs.-gebied in den lande ge-
beurt, doe ik op deze plaats nog eens een beroep op alle betrokken Col- 
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legae, om ons in de uitvoering van die taak te steunen door zoo veel moge-
lijk gegevens geregeld in te zenden. Vooral het invullen en inzenden der 
maandstaten laat nog al eens te wenschen over! 

Bij de langzaam, maar zeker stijgende vraag naar conserveerende hulp 
doet zich telkens weer het bezwaar gevoelen dat een vaste honoreering 
per ziel, die oorspronkelijk aan bescheiden eischen voldeed, nu onvol-
doende is geworden. Deze gang van zaken zal zich bij een vaste honoree-
ring per ziel steeds herhalen. De C. Z. C. is van meening, dat een matige 
bijbetaling per vulling de eenige mogelijkheid is, om hierin verandering 
te brengen, zoodat onze regeling II (0,50 per ziel per jaar, f 1,— per 
vulling) als de meest wenschelijke wordt aanbevolen. 

Gelukkig kan worden geconstateerd, dat bij vele Zfs. besturen een beter 
begrip over de tandheelkundige hulp in de Ziekenfondsen begint te ont-
staan, hetgeen als een „winstpost" moet worden beschouwd. De C. Z. C. 
meent dan ook op de ingeslagen weg te moeten voortgaan en vertrouwt 
dat de tandheelkundige hulp in de Zfsen langzamerhand zal kunnen wor-
den nader gebracht tot het ideaal van het N.P.P.-rapport. 

W. VAN EUPEN, 
Secretaris. 

JAARVERSLAG VAN DE COMMISSIE VOOR BEROEPS- 
ETHIEK, OVER 1936. 

Dit jaar heeft geen vergadering plaats gehad van de Commissie. 
Wel werden verscheidene malen besprekingen gehouden tusschen 

voorzitter en secretaresse, naar aanleiding van ingekomen stukken aan 
den voorzitter gericht, betreffende o.a. zitdagen, advertenties, practijk-
overname. 

De opdracht van de Algemeene Vergadering te Nijmegen, inzake het 
verbieden van bepaalde vormen van advertenties is in bewerking, en zal 
zeker eerst na rijp overleg van alle Commissieleden samen ten uitvoer ge-
bracht kunnen worden. 

Intusschen kunnen zij met genoegen erop wijzen, dat meer en meer in 
de Maatschappij het denkbeeld veld wint, dat alle periodiek adverteeren 
door leden liever achterwege blijven moet. Zoo heeft nog laatstelijk ook 
de Afdeeling Noord-Nederland besloten, zich in dezen geheel te richten 
naar het door den Codex voor Beroepsethiek aanbevolen standpunt. 

De samenstelling van de Commissie ondervond geen wijziging. 

LINE DE BEER-VAN ESSEN, 
Secretaresse. 
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JAARVERSLAG DER POLIKLINIEK-COMMISSIE, OVER 1936. 

Nu de Jaarvergadering der Maatschappij op 25 en 26 Januari 1936 te 
Utrecht gehouden de „voorwaarden voor het oprichten en houden van 
poliklinieken" heeft goedgekeurd, is de opdracht destijds door het Hoofd-
bestuur aan de polikliniek-Commissie gegeven, om deze voorwaarden 
samen te stellen, met succes volbracht. 

Reeds bestaande poliklinieken van afdeelingen of plaatselijke vereeni- 
gingen van leden der Maatschappij, zullen per 1 Januari 1937 aan deze 
voorwaarden hebben te voldoen en reeds bestaande particuliere poli-
klinieken zullen Of voor 1 Januari 1938 in eventueel nieuw op te richten 
afdeelings-poliklinieken worden ondergebracht, of zullen na dien datum 
gehouden zijn aan de bepalingen dezer voorwaarden. 

In de loop van dit jaar bereikten de Commissie enkele aanvragen en 
werden met toestemming van het D. B. enkele poliklinieken opgericht, 
terwijl over andere aanvragen de besprekingen nog gaande zijn. 

De Commissie kwam dit jaar 4 maal bijeen en wel op 3 Maart, 14 Mei, 
29 October en to December. 

Het D. B. benoemde als 5e lid der Commissie collega A. v. d. W e g 
te 's-Gravenhage, zoodat nu de drie grootste centra, Amsterdam, den 
Haag en Rotterdam, in de Commissie zijn vertegenwoordigd. 

Verder werden door de Commissie kwartaalstaten ontworpen, die aan 
de goedgekeurde poliklinieken ter geregelde invulling worden toegezon-
den, waardoor het mogelijk is een overzicht te krijgen van de werkzaam-
heden op deze poliklinieken. 

Vanaf 1 Januari 1938 zullen dus alle poliklinieken van leden der Maat-
schappij onder controle staan der Commissie in de hoop, dat daardoor 
het polikliniek-vraagstuk in goede banen kan worden geleid. 

Zulks zal echter alleen mogelijk zijn, wanneer door de leden der Maat-
schappij daarbij volledige en bonafide medewerking wordt verleend. 

Wanneer de Commissie hierop mag rekenen, gaat zij met vertrouwen 
het nieuwe jaar tegemoet. 

Namens de Polikliniek-Commissie, 

J. A. SALOMONS, 
Secretaris. 
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Lijst van candidaat-leden: 

Eventueele bezwaren moeten binnen vier weken worden inge-
diend bij den Secretaris der Maatschappij. — (art. 2 H.R.). 

J. K. Bee  t s t r a, Dokkum, 
J. J. v. d. E y c k, Utrecht, 
P. J. Loots, Hoorn, 
G. J. J. P r i n s, Aalst-Waalre, 
A. A. D. D e r k s e n, den Haag, 
P. Leeuwenburg h, Amsterdam, 

(afd. Noord-Nederland). 
(afd. Utrecht). 
(afd. Noord-Holland). 
(afd.. N. Brabant-Zeeland). 
(afd. 's-Gravenhage en o.) . 
(afd. Amsterdam). 

VEREENIGING VAN LABORATORIUMHOUDENDE 
TANDTECHNICI IN NEDERLAND 

Secretariaat: Ampèrestraat 75, den Haag 

Telefoon 332015 

Postrekening 217307 

Lijst der aangesloten Laboratoria. 

H. C. Stikkel 	  Alkmaar 
J. H. Meeuwis 	  Amstelveen 
Amst. Tandt. Lab. NV. J. C. Adriaansen . 	Amsterdam 
L. M. Fritz Jr. 	  Amsterdam 
„Orthodontie" Tandtechn. Lab. C. L. Baak 	Amsterdam 
K. H. F. Rammelt Jr. 	  Amsterdam 
J. A. Dürschke Jr. 	  Amsterdam 
E. Thomas 	  Amsterdam 
J. van Wezel 	  Amsterdam 
N. G. Pieters 	  Amersfoort 
B. Burghoorn 	  Apeldoorn 
Th. Capetti 	  Arnhem 
Gebr. Tolmeijer 	  Arnhem 
C. Limburg 	  Baarn 
P. Backes 	  Bergen op Zoom 
G. M. L. Augustijn 	  Bussum 
D. Bosman 	  Bussum 
Joh. Schouten 	  Delft 



III 

M. v. d. Graaf  .. 	 Dordrecht 
H. J. Hovinga 	  Dordrecht 
J. H. Kemp 	  Dordrecht 
A. C. van Dommelen 	  Gouda 
J. Appelhof 	  Groningen 
Max Reneman N.V. 	  
F. Siemer 	  Groningen 
A. F. J. Bernard 	 Den Haag 
N.V. Moerhuis & Segboer 	  Den Haag 
W. Neefs     Den Haag 
Jac. Poot 	  Den Haag 
W. Geuzebroek 	  Haarlem 
J. v. d. Kuy 	  Haarlem 
M. Takken 	  Haarlem 
J. J. Verharen 	  Heerlen 
J. Bolhuis 	  Hengelo 
Gooisch Tandtechn. Lab. L. P. H. v. d. Berg . 	 

▪ 

 Hilversum 
Hilversumsch Tandtechnisch Lab. J. Jacobs . 	 

▪ 

 Hilversum 
P. F. J. Felten 	  Laren 
Friesch Tandt. Lab. Ombelet & Jorna . . 	Leeuwarden 
H. Kooistra 	  Leeuwarden 
Tandt. Lab. v. d. Woude 	  Leeuwarden 
A. L. van Bergen Henegouwen 	  Leiden 
Gebr. Mueller 	  Maastricht 
M. Broere 	  Rotterdam 
G. Halvax 	  Rotterdam 
L. W. F. Lacroix 	  Rotterdam 
C. Th. Leenders 	  Rotterdam 
M. J. A. van Noy 	  Rotterdam 
J. F. de Regt 	  Rotterdam 
L. E. Roelofsen 	  Rotterdam 
Rotterdamsch Tandtechn. Lab. W. A. Tieleman Rotterdam 
B. H. Cohen 	  Tilburg 
Jos. Helwes 	  Tilburg 
P. C. A. Broek 	  Utrecht 
H. Hopman 	  Utrecht 
A. Meyer 	  Utrecht 
C. Veth 	  Utrecht 
J. v. d. Wildt 	  Voorburg 
D. M. de Leve 	  Wildervank 
S. A. May 	  Winschoten 
J. Siesling 	  Zwolle 
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Ned. Mij. t. b. d. Tandheelk. — Ver. Lab. houd. 
Tandtechnici. 

ARBEIDSBEMIDDELING VOOR TANDTECHNICI 
(Frombergdwarsstraat 5, Arnhem) 

Stand op 15 December 

Stand op 15 November, 19 werkzoekenden. 
Van 15 November-15 December bijgeschreven geen. 
Aanvragen van werkgevers 1. 
Geplaatst 1. 
Afgevoerd uit anderen hoofde geen. 
Overgebleven 18, t.w. 7 ste Technikers, 9 ede technikers en 

2 gevorderde leerlingen. 

EENIGE GEGEVENS EN WENKEN. 

1. Het algemeen secretariaat der Maatschappij is gevestigd Anton 
Mauvelaan 9, Bussum, telef. 3225. 

2. Voor assistentie, waarneming of overname van praktijk zich uit-
sluitend te wenden tot het Bemiddelingsbureau. Leider: J. H. 
C. R i d d e r i n g, Leidscheweg 82, Utrecht. 

3. De Redactie van het Tandheelkundig Jaarboekje is gevestigd 
Anton Mauvelaan 9, Bussum. 

4. Het Incasso-bureau van de maatschappij staat onder leiding van 
Mr. G. H. E. Nor d T h o m s o n, Turfmarkt 8, Leiden. 

5. De penningmeester van het steunorgaan der Mij. is J. J. B a c k er 
Dirk s, Hoogstraat 219a, Rotterdam. Gelden te remitteeren aan 
de Twentsche Bank, rekening letter S van J. J. Back er Dirks 
of de postrekening van den penningmeester nr. 248849. 
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6. Aanvragen voor de ongevallen- en ziekteverzekeringspolis op de 
speciale Maatschappij-voorwaarden, te richten aan de directie der 
verzekeringsbank: de Nieuwe Eerste Nederlandsche, Prinsesse-
gracht 13, den Haag. 

7. Den leden der Mij. wordt dringend verzocht geen persoonlijke 
besprekingen met een ziekenfonds te voeren, alvorens vooraf in-
lichtingen te hebben ingewonnen bij de betreffende afdeelings-
ziekenfondscemmissie. — Dit voorkomt latere moeilijkheden! 

8. Collegae, die het voornemen hebben een praktijk over te nemen, 
waaraan een ziekenfonds-praktijk verbonden is, 
worden, in hun eigen belang, aangeraden, alvorens daartoe over 
te gaan, inlichtingen in te winnen bij de Centrale Ziekenfonds-
Commissie. 

q. Het secretariaat der Centrale Ziekenfondscommissie is gevestigd 
bij W. van E u p e n, van Bijleveldsingel I, Nijmegen. 


